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ZAB.0012.6.4.2024 
 
 

Protokół nr 3/24 
z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Rady Powiatu we Włocławku  
z dnia 13 sierpnia 2024 roku 

  
1) Otwarcie obrad  

 
Pani Danuta Ewa Warszawska  – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska w dniu 13 sierpnia 2024 r. o godzinie 8:10 otworzyła obrady Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. Przewodniczący powitała radnych oraz Pana Karola Matusiaka – 
Wicestarostę, Pana Mariusza Kieszkowskiego – Kierownika Biura Powiatowego we 
Włocławku  ARiMR, Panią Emilię Kordylewską – Naczelnika Wydziału Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska, Pana Wiesława Lamparskiego – Naczelnika Wydziału Geodezji.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   
 

2) Stwierdzenie quorum   
 
Przewodniczący Komisji stwierdziła, że w obradach bierze udział 4 radnych, co wobec 
ustawowego składu komisji wynoszącego 5 radnych, stanowi wymagane quorum, a zatem 
obrady są prawomocne.   
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   
  

3) Przyjęcie porządku obrad   
  
Przewodniczący Komisji powiedziała, że członkowie komisji otrzymali porządek obrad 
w brzmieniu: 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu nr 2/24 z dnia 8 lipca 2024 r.  
5. Sprawozdania z działań podejmowanych w roku 2023 na terenie Powiatu 

Włocławskiego przez Państwowe Gospodarstwo Wodne: 
a. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny 

w Aleksandrowie Kujawskim na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2023; 
b. Sprawozdawanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Gostyninie 

na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2023; 
c. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Inowrocławiu 

na obszarze powiatu włocławskiego na rok 2023; 
d. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodnego w Kole na 

obszarze powiatu włocławskiego za rok 2023; 
e. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kutnie na 

obszarze powiatu włocławskiego za 2023 rok; 
f. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny we Włocławku 

na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2023. 
6. Informacja Kierownika Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa na temat dostępności środków Unii Europejskiej w zakresie modernizacji, 
rozwoju i produkcji gospodarstw rolnych. 
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7. Sprawozdanie z realizacji wypłat i płatności obszarowych, ONW, rolno 
środowiskowych na terenie powiatu włocławskiego. 

8. Informacja z realizacji bieżących zadań z zakresu geodezji i kartografii ze szczególnym 
uwzględnieniem procesów informatyzacji. 

9. Sprawy różne. 
10. Zamknięcie obrad Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji przywitała pana Jana Ambrożewicza. Na sali obrad było 5 radnych. 
Przewodniczący Komisji zapytała radnych, kto jest za przyjęciem porządku obrad?  
Wyniki głosowania: 
Za – 5  
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania  Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja 
przyjęła porządek obrad.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

4. Przyjęcie protokołu nr 2/24 z dnia 8 lipca 2024 r.  
 
Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji czy mają uwagi do protokołu 
sporządzonego z posiedzenia Komisji z dnia 8 lipca 2024 r.? Wobec braku uwag 
Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, kto jest za przyjęciem protokołu nr 1/24 
z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 8 lipca 2024 roku 
i przeprowadziła procedurę głosowania.   
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw - 0   
Wstrzymało się - 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że Komisja 
przyjęła protokół nr 2/24 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 8 lipca 
2024 r. 
 

5. Sprawozdania z działań podejmowanych w roku 2023 na terenie Powiatu 
Włocławskiego przez Państwowe Gospodarstwo Wodne. 

 
Przewodniczący Komisji poinformowała, że zaproszeni kierownicy z Nadzorów Wodnych nie 
przybyli na obrady komisji. Zapytała radnych czy chcieliby zabrać głos?  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji powiedziała, że przystąpi do 
procedury głosowania. 

a. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny 
w Aleksandrowie Kujawskim na obszarze powiatu włocławskiego za rok 
2023. 

Przewodniczący Komisji zapytała, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania? 
Wyniki glosowania: 
Za – 5  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdzała, że komisja  
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
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Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Aleksandrowie Kujawskim 
na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2023 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

b. Sprawozdawanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny 
w Gostyninie na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2023. 

Przewodniczący Komisji zapytała, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania? 
Wyniki glosowania: 
Za – 5  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdzała, że komisja  
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Sprawozdawanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Gostyninie na obszarze 
powiatu włocławskiego za rok 2023 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

c. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny 
w Inowrocławiu na obszarze powiatu włocławskiego na rok 2023. 

Przewodniczący Komisji zapytała, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania? 
Wyniki glosowania: 
Za – 5  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdzała, że komisja  
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Sprawozdawanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Inowrocławiu na obszarze 
powiatu włocławskiego za rok 2023 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 

d. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodnego w Kole na 
obszarze powiatu włocławskiego za rok 2023. 

Przewodniczący Komisji zapytała, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania? 
Wyniki glosowania: 
Za – 5  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdzała, że komisja  
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Sprawozdawanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kole na obszarze powiatu 
włocławskiego za rok 2023 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 

e. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kutnie na 
obszarze powiatu włocławskiego za 2023 rok. 

Przewodniczący Komisji zapytała, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania? 
Wyniki glosowania: 
Za – 5  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdzała, że komisja  
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Sprawozdawanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kutnie na obszarze 
powiatu włocławskiego za rok 2023 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
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f. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny we 
Włocławku na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2023. 

Przewodniczący Komisji zapytała, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania? 
Wyniki glosowania: 
Za – 5  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdzała, że 
komisja  pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Sprawozdawanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny we Włocławku na obszarze 
powiatu włocławskiego za rok 2023 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 

6. Informacja Kierownika Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji 
i Modernizacji Rolnictwa na temat dostępności środków Unii Europejskiej w zakresie 
modernizacji, rozwoju i produkcji gospodarstw rolnych. 
7. Sprawozdanie z realizacji wypłat i płatności obszarowych, ONW, rolno 
środowiskowych na terenie powiatu włocławskiego. 
 

Przewodniczący Komisji poprosiła Pana Mariusza Kieszkowskiego – Kierownika Biura 
Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa o przedstawienie informacji. 
Pana Mariusz Kieszkowski – Kierownik Biura Powiatowego we Włocławku Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa poinformował, że środki, jakimi dysponuje 
Agencja  - to środki głównie z Unii Europejskiej, ale również wspomagane środkami 
krajowymi. Jeżeli chodzi o ten obszar stricte modernizacyjno - rozwojowy, to jeżeli mówi się 
o takich programach, to ma się na myśli głównie segment, który się nazywa modernizacja 
gospodarstw. W tym obszarze również jest działanie skierowane na rozwój dla młodych 
rolników, na rozwój małych gospodarstw i są to programy inwestycyjne i te środki przeznaczają 
rolnicy głównie na zakup maszyn, zakup ziemi, ale również część środków może być 
przeznaczana na środki obrotowe, czyli do produkcji, mowa tu o  paliwie, o pryskach i takich 
właśnie elementach gospodarowania. Jeżeli chodzi o młodego rolnika, to trwa nabór 
tegoroczny. Zwykle, co roku jest ogłaszany nabór na to działanie. Radni otrzymali jaki 
jest harmonogram działań. Jest to działanie cykliczne. Na tą chwilę premia jest w wysokości 
200 000 zł, wypłacana w dwóch ratach.  W pierwszej racie jest to 140 000 zł, w drugiej racie 
60 000 zł. 70% z tej kwoty musi być przeznaczone na środki trwałe, czyli maszyny, urządzenia 
i tego typu rzeczy. Pozostałe 30% jest przeznaczane na środki obrotowe do produkcji 
w gospodarstwie. Trwa ten nabór, więc ciężko jeszcze powiedzieć o ilości tych wniosków, jakie 
będą złożone. Na tą chwilę, jest ich kilkaset. Kierownik uważa, że jest to  podobna ilość, która 
była w poprzednich latach, aczkolwiek na przestrzeni wielu lat ten poziom jednak spada, co 
oznacza, że ta zachęta dla młodych rolników, może nie być wystarczająca. Jak się spojrzy na 
koszty ceny urządzeń, maszyn czy ziemi nawet, którą można kupić z tych pieniędzy, to nie jest 
to może aż tak dużo. Natomiast jest to działanie, które ma zachęcić młodych rolników, młode 
osoby do wstąpienia w ten zawód czy przejęcia gospodarstwa po rodzicach, czy dziadkach. Jest 
to i będzie na pewno działanie, które na przestrzeni kolejnych lat będzie się pojawiało. Być 
może ta pula pieniędzy będzie zwiększana, tak aby nadążyć za tym wzrostem kosztów i inflacją  
i za tym wszystkim, aby tych młodych rolników jednak zatrzymać na wsi, żeby chcieli tam 
gospodarować. Do 16 sierpnia br. jest  jeszcze ten nabór. Również w tym roku do 22 sierpnia  
trwa nabór na pomoc dla tzw. małych gospodarstw. Jest to kwota 120 000 zł, z tym, że tutaj 
wymagane jest 15% wkład własny do działań, czyli kwota około 20 000 zł. Kryteria w tym 
programie zmieniły się i nie są one już tak korzystne, jak w latach poprzednich. Jakaś pula tych 
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wniosków na pewno wpłynie, jest ich mniej niż na młodego rolnika, niecałe 100 wniosków. 
Jeżeli chodzi o modernizację i produkcję w gospodarstwie rolnym, to te dwa działania są tymi 
głównymi. Jeżeli chodzi o aktualne nabory i to, co aktualnie się dzieje, to pozostałe nabory na 
inne działania są przedstawione w tabeli. Na bieżąco Agencja informuje i będzie informować, 
jeżeli zbliża się nabór, czy trwa nabór. Akcja informacyjna jest zawsze przeprowadzona dosyć 
szeroko przez Izby Rolnicze i inne organizacje oraz w mediach. Pan kierownik przedstawił 
informację nt. kolejnego punktu porządku obrad. W tym roku jeszcze jest planowany program 
premiowy dla kół gospodyń wiejskich z tytułu frekwencji wyborczej w wyborach, która miała 
miejsce 15 października 2023 r. Były obiecywane pieniądze za frekwencję powyżej 30% 
w gminie.  W powiecie włocławskim wszystkie gminy objęte są tym programem. Jest nowe 
zarządzenie prezesa Agencji i planowany nabór jest we wrześniu 2024 r., natomiast 
wykorzystanie środków będzie do września 2025. Te koła gospodyń, które złożą wniosek, 
dostaną pomoc, będą mogły wykorzystać te pieniądze na swoją działalność w rocznym okresie 
rozliczeniowym. Pierwotnie były inne zasady proponowane, to co jest aktualnie proponowane, 
tj. 5 000 zł na każde koło, z tym, że nie wyklucza się w tym programie, na tą chwilę, kół 
gospodyń wiejskich, tzw. kółkowych, czyli tych, które powstały przez kółka rolnicza i tych 
innych zawiązanych na podstawie innych przepisów.  Pierwotnie miały być to tylko te koła 
gospodyń, które są w rejestrze krajowym. Skala będzie większa, wszystkie te koła, które 
działają, będą mogły ubiegać się o tą pomoc. Odnośnie dopłat bezpośrednich, pan kierownik 
powiedział, że kończy się wypłata tych dopłat za rok 2023.  Było złożonych ponad 6,5 tysiąca 
wniosków. Zostały tylko sprawy, które pozostają zawsze na koniec, typu transfery po śmierci 
wnioskodawcy i tego typu rzeczy. Agencja wydała już ponad 6 400 tych decyzji i kwota ponad 
47 mln zł z tytułu płatności obszarowych. O płatność ONW wnioskowało w 2023 roku ponad 
4,5 tysiąca rolników i tutaj z tego tytułu również praktycznie wszystko jest już wypłacone. 
Kwota ponad 1,5 mln zł. Płatności środowiskowo -  430 wniosków i tutaj kwota ok. 8 mln zł, 
ekologiczne -180 000 i pozostałe środowiskowe 405 000 zł. Wszystkie płatności związane 
z obszarówką, praktycznie są w 100% wypłacone. Agencja realizowała również do 13 sierpnia 
przelew z tytułu dopłat do zbóż.   Płatności związane ze sprzedażą zbóż, były podzielone na 
dwa okresy i ta płatność 200 zł była skorygowana lekko w dół, tj. ok. 190 zł i płatność ta wyższa 
w zależność ok. 300 zł za płatność w tym drugim okresie, który był objęty płatnościami z tytułu 
spadku dochodowości w produkcji zbóż. Również przyjmowano nabór na materiał siewny, to 
też jest program powtarzany co roku, było 810 wniosków w 2024 r.  Był program  zalesieniowy 
– to  kontynuacja programu z lat 2004 – 2006 i zalesienia 2007 – 2013. Było 40 wniosków. 
Realizuje się również płatności dla kół gospodyń wiejskich zarejestrowanych w rejestrze 
krajowym, są co roku  dopłaty do ich działalności, oprócz tego, który będzie we wrześniu 
w formie bonusu frekwencyjnego za udział w wyborach. Kierownik poinformował, że otrzymał 
pismo z komisji w sprawie parkingu przy Biurze Powiatowym na ul. Ogniowej we Włocławku. 
Pan kierownik poinformował, że w umowie, która jest zawarta z wynajmującym, jest 30 
miejsce parkingowych, które są na terenie przyległem do budynku. Obszaru działki i dalszej  
możliwości wytyczenia parkingu, Agencja nie posiada, jeżeli chodzi o budynek przy ul. 
Ogniowej 7. Pan kierownik jest po rozmowie z zastępcą prezydentem Włocławka panem 
Zdanowskim i analizuje się możliwość chociażby czasowej ewentualności korzystania 
z parkingu na działce, na przeciwko biura. Jeżeli chodzi o cały rok, żeby korzystać z tego 
miejsca, to nie ma takiej potrzeby, bo kumulacja tych potrzeb z parkowaniem przez rolników 
i zatrzymania się, aby załatwić sprawy w Agencji, to jest głównie w okresach przyjmowania 
wniosków, czyli nabór obszarówki, maj - czerwiec, ewentualnie te nabory ad hoc, które są 
ogłaszane w ciągu roku. Jakiś konsensus z panem prezydentem wypracuje się, nie wiadomo ile 
tych miejsc jeszcze będzie, bo jest się obecnie przed wizją lokalną na tej działce, temat jest 
rozpoznawany.  Jeżeli już jakieś decyzje będą podjęte, to pan kierownik poinformuje komisję 
i pana starostę, jak został rozwiązany problem. W okresie wakacji nie ma tego problemu, 
ponieważ szkoły, które są w okolicy, nie funkcjonują, więc tych miejsc jest dużo więcej, są 
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miejsca  parkingowe  od strony szkół. Kiedy szkoła funkcjonuje rzeczywiście, mogą być te 
problemy i to również radni sygnalizowali.  Pan radny W. Kaczmarek był u kierownika w tej 
sprawie. Zdarzały się przypadki, że straż miejsca za niewłaściwe parkowanie pojazdów, karała 
kierowców mandatami.  Pan kierownik poprosił o chwilę cierpliwości i wyraził nadzieję, że 
jakieś dobre informacje będzie mógł w najbliższej przyszłości przekazać i poprawić sytuację, 
dla beneficjentów, dla rolników.  
Przewodniczący Komisji otworzyła dyskusję.  
Radny Włodzimierz Kaczmarek zapytał, w jaki sposób rolnicy są informowani w sprawie 
naborów? Radny stwierdził, że dużo rolników nie wie o naborach.  Czy nie można byłoby 
w jakiś sposób tej sytuacji poprawić, żeby wszyscy rolnicy o tym wiedzieli?  
Kierownik Biura Powiatowego we Włocławku Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa poinformował, że stosowne informacje są także wysyłane do gmin,  Izb  Rolniczych, 
organizacji rolniczych, instytucji okołorolniczych. Agencja nie jest w stanie listownie wysłać 
informacji do każdego rolnika.  Ciężko powiedzieć, dlaczego rolnik nie chodzi do gminy. Takie 
informacje przedstawia się w gminie, o tych sprawach jest informowany sołtys. Kierownik jest 
zapraszany na sesje rad gmin, na  komisje w gminach, Izby Rolnicze, na targach w Zarzeczewie.  
Ilość wniosków obszarowych co roku ulega zmniejszeniu. Na rok 2024 jest mniej  o 200  
wniosków.  Ilość osób zajmujących się rolnictwem spada i będzie spadać. Pracownicy Agencji  
dzwonili do tych 200 osób z pytaniem - czy na pewno nie złożyły wniosku. Była taka sytuacja, 
że np. osoby złożyły w systemie, a nie zrobiły wyślij.  Były też przypadki, że wydzierżawiły 
ziemię, ktoś inny już na tę działkę składa wniosek na obszarówkę.  
Radny Włodzimierz Kaczmarek stwierdził, że temat parkingu był poruszany już dosyć  
dawno i nic w tym temacie nie było robione. Teraz widać, że jak jest nowy kierownik, to coś 
w tej sprawie jest robione. Tak samo może być z informacją dla rolników. Dzisiaj praktycznie 
wszyscy rolnicy mają telefony komórkowe, Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa  
ma wykaz wszystkich numerów telefonów do rolników i nie byłoby problemu wysłać sms-ów 
dla rolników, w jakim okresie czasu jest nabór wniosków. Rolnicy byliby dzięki temu 
poinformowani.   
Kierownik Biura Powiatowego we Włocławku Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa stwierdził, że sugestię przekażę prezesowi i jeżeli taka techniczna możliwość 
byłaby, żeby wysyłać sms – y  to być może byłoby to skuteczne i poprawiłoby informowanie 
rolników o naborach. 
Radny Jan Ambrożewicz podzielił się refleksją w sprawie parkingu przy Agencji. Dobrze, że 
kierownik podjął działania, ale ten parking, to nie jest tylko do dyspozycji Agencji, tylko do 
wszystkich instytucji, które w tym budynku funkcjonują. Niestety okazuje się, że dla rolników 
tego parkingu nie ma. Można jechać i sprawdzić, ile jest miejsc, ile jest pracowników, ile 
samochodów przyjeżdżało, czy uda się zaparkować auto. Radny poprosił, aby kierownik 
przynajmniej w czasie naborów poprosił straż miejską, żeby rzeczywiście nie karała rolników.   
To nie jest wina rolników, że siedziba Agencji jest akurat w tym miejscu. Był pomysł, aby 
powstała np. w Brześciu Kuj.  Na początku był ten parking darmowy po lewej stronie, potem 
był ten parking płatny, a teraz jak ktoś chce zaparkować, to nie ma miejsca, nawet jak chce 
zapłacić. Problem jest bardzo istotny i bardzo ważny. Na pewno pan kierownik ten temat 
rozwiąże.  
Przewodniczący Komisji zapytała radnych, kto jest za przyjęciem informacji? 
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja 
przyjęła informację.  
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Informacja Kierownika Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 
na temat dostępności środków Unii Europejskiej w zakresie modernizacji, rozwoju i produkcji 
gospodarstw rolnych, Sprawozdanie z realizacji wypłat i płatności obszarowych, ONW, rolno 
środowiskowych na terenie powiatu włocławskiego stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 

8. Informacja z realizacji bieżących zadań z zakresu geodezji i kartografii ze 
szczególnym uwzględnieniem procesów informatyzacji. 

 
Przewodniczący Komisji poinformowała, że radni otrzymali stosowną informację, z którą  
mogli się zapoznać. Przewodnicząca otworzyła dyskusję.  
Radny Jan Ambrożewicz stwierdził, że ciszy się, że szczególnie Komisja Rolnictwa interesuje 
się procesem informatyzacji w Starostwie Powiatowym, a szczególnie Wydziałem Geodezji.  
Radny zapytał, po co komisji potrzebna jest informacja, jakie programy operacyjne funkcjonują 
w Wydziale Geodezji? Czy patentowi, który przychodzi do Wydziału Geodezji to jest 
potrzebne, jaki tam program funkcjonuje, czy to jest tam taki czy inny, w jakim systemie 
operacyjnym – radny uważa, że nie.  Radny zapytał panią przewodniczącą  - jak to się stało, że 
akurat temat programów informatycznych w Wydziale Geodezji stał się przedmiotem 
zainteresowania komisji? Czy wydział źle funkcjonuje? Czy są jakieś problemy z tego powodu? 
Radny tego nie słyszał, a jeżeli radni słyszeli, to poprosił o podzielenie się tą informacją.  
Przewodniczący Komisji poinformowała, że w planie pracy komisji był podpunkt dotyczący 
tej tematyki i komisja realizuje plan pracy, który został zatwierdzony.  
Naczelnik Wydział Geodezji powiedział, że informacja, która została przedłożona na 
posiedzenie komisji wynika z planu pracy komisji. Co roku taka tematyka była w planie pracy. 
W Wydziale Geodezji, w porównaniu do roku poprzedniego, przybył jeden sprzęt - zestaw 
plotera ze skanerem. Z tego zakupu, wydział Geodezji, jest bardzo zadowolony. Korzystają 
z niego też inne wdziały, tj.: Administracji Budowalnej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska.   
Nic takiego zasadniczego nie zmieniło się, jak zawsze co roku aktualizuje się oprogramowanie, 
które funkcjonuje w wydziale, które służy dla społeczności lokalnej. Geoportal powiatu 
włocławskiego wzbogacił się o zaktualizowane ID, czyli geodezyjną numerację budynków. 
Naczelnik podkreślił, że zostały przenumerowane obiekty budowlane. Zostało trochę środków 
finansowych i planuje się jeszcze zaktualizować i doprowadzić do pewnej zgodności 
z przepisami obowiązującymi osnowę szczegółową poziomą, żeby spełniać warunki, które 
określają te przepisy. To jest ok. 23 000 zł i naczelnik ma nadzieję, że uda się to zrealizować do 
listopada. W tym roku planuje się zaktualizować nieruchomości, które są zalesione i wynika to 
z uproszczonego planu urządzenia lasu. Tyle, ile jest środków finansowych, na tyle wydział 
stara się je wykorzystać, żeby doprowadzić do jak największej zgodności stanu faktycznego ze 
stanem tym, który jest ujawniony w ewidencji gruntów i budynków. 
Radny Jan Ambrożewicz stwierdził, że skoro mówi o informatyzacji, ewentualnie 
o doposażeniu stanowisk pracy o tym, że starostwo powiatowe przeznaczyło pieniądze 
olbrzymie na doposażenia technologiczne wydziału, to należy rozumieć, że wcześniej nic nie 
było, co nie jest prawdą.  Czy ewentualnie widzi naczelnik potrzebę zwiększenia ilości osób 
pracujących, czy są takie potrzeby? Jak ewentualnie widzi naczelnik funkcjonowanie wydziału 
po zmianach systemu organizacyjnego, czy ewentualnie wydział jest w stanie  w sposób lepszy 
funkcjonować niż do tej pory? Same urządzenia, to nie wszystko, do tego jeszcze muszą być 
ludzie, którzy to zrobią za przyzwoite w miarę wynagrodzenie.  
Naczelnik Wydziału Geodezji stwierdził, że nie ma obecnego naczelnika Wydziału 
Nieruchomości i Skarbu Państwa. Jeżeli chodzi o wydział Geodezji, wystraczająca jest obsada 
kadrowa, przy wsparciu tego sprzętu informatycznego, który jest. Wiadomo, że samym 
sprzętem się nic nie zrobi, potrzebna jest fachowa siła ludzka. Jeżeli zaś chodzi o obecny 
Wydział Nieruchomości i Skarbu Państwa, który do niedawna był jako jeden wydział 
z Wydziałem Geodezji, to tam w latach ostatnich, zasadniczy problem polegał na braku 
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fachowej kadry. Ten wydział akurat w tej części gospodarki nieruchomościami charakteryzował 
się dużą fluktuacją kadr. Trzy osoby odeszły w ciągu jednego roku, czyli praktycznie cały 
obecny wydział. Doświadczenie naczelnika jest takie, że ludzie powinni być jakoś 
wynagradzani w taki zasadniczy sposób, żeby to odzwierciedlało nakład pracy, jaki oni ponoszą 
i nakład tej wiedzy, którą muszą posiadać, żeby realizować te zadania.  
Przewodniczący Komisji zapytała radnych, kto jest za przyjęciem informacji? 
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja 
przyjęła informację.  
Informacja z realizacji bieżących zadań z zakresu geodezji i kartografii ze szczególnym 
uwzględnieniem procesów informatyzacji stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
9. Sprawy różne  
 
Radny Jan Ambrożewicz zapytał pana wicestarostę, kiedy planowana jest najbliższa sesja 
rady powiatu? 
Wicestarosta poinformował, że na początku września br.  
Radny Jan Ambrożewicz zwrócił się z prośbą do pana  wicestarosty, aby w porządku obrad  
sesji znalazł się temat ASF-u i ewentualnie poprosił o zaproszenie osób, które się tym tematem 
zajmują. W województwie Kujawsko – Pomorskim w ostatnim czasie pojawiło się nowe 
ognisko.  Jest ryzyko, że ASF może się rozprzestrzenić i to dla radnego jest sprawa ważniejsza, 
jak informatyzacja wydziału. Wydział funkcjonuje bardzo dobrze, a sprawa ASF-u jest na tyle 
istotna, że za chwilę nie będzie potrzebna i komisja, i ARiMR, bo polskiego rolnictwa nie 
będzie a na pewno nie będzie hodowli trzody chlewnej.   
Przewodniczący Komisji poinformowała, że radni otrzymali odpowiedzi na zadane pytania na 
poprzedniej komisji.  
Radny Jan Ambrożewicz stwierdził, że nie sprawdzał czy to jest na oficjalniej stronie  
odpowiedź, a jeżeli nie ma to radny chciałby, żeby ta informacja była, bo radny nie będzie teraz 
oglądał jaką odpowiedź otrzymał radny Kaczmarek a jaką radny. Prace komisji nie są tajne 
i ewentualnie odpowiedzi, które radni otrzymali, dostawali, zadawali, powinni wszyscy mieć. 
Jeżeli nie ma, to radny poprosił, aby te odpowiedzi zamieścić w protokole, który jest 
zamieszczony na stronie.  
Wicestarosta powiedział, że radny zadawał pytanie na poprzednim posiedzeniu komisji 
i odpowiedź na to pytanie otrzymał, podobnie, jak radny W.Kaczmarek.  Jeżeli radny chce coś  
opublikować, to, nic nie stoi na przeszkodzie, żeby radny to zrobił na swojej stronie 
internetowej, na innej stronie. Natomiast zgodnie z procedurami, które się toczą na posiedzenia 
komisji, sesji, było zapytanie ze strony radnego, zostało mieszczone w protokole. W protokole 
również dzisiejszej komisji będzie, że otrzymał radny odpowiedź na zadane pytania 
z poprzedniej komisji i sprawa została zamknięta. Z tą odpowiedzią, co radny zrobi, to jest już 
sprawa radnego.  
Radny Włodzimierz Kaczmarek stwierdził, że członek komisji ma rację, bo radni nie pytają 
się w swoich sprawach, tylko w sprawach społecznych. Rolnicy też by chcieliby wiedzieć, jakie 
były pytania i jakie były odpowiedzi. Nie można się tylko skupiać, że jeden członek komisji 
dostał odpowiedź. Rolnicy czytają i wiedzą, co się na komisjach dzieje i dobrze byłoby, aby te 
informacje były zamieszczone w internecie.  
Wicestarosta powiedział, że w protokole z poprzedniej komisji są zapisane zadawane pytania. 
Protokoły są jawne. Można je przeczytać.  Radni otrzymali odpowiedź na zadane pytania 
w dniu dzisiejszym i radni z tymi odpowiedziami mogą zrobić, co chcą.  Mogą je opublikować 
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i tak dalej. Rolą radnych jest poinformowanie wyborców i wszystkie osoby zainteresowane, co 
zdaną sprawą się stało.   
Radny Jan Ambrożewicz poprosił o opinię prawną  w tym temacie, że ewentualnie odpowiedź 
na radnego pytanie, to jest tylko odpowiedź dla radnego a w protokole jest, że radny taką 
odpowiedź dostał. Być może są tutaj inne procedury. Ta odpowiedź powinna być publicznie 
zamieszczona i każdy ma prawo z nią się zapoznać. Ktoś to podpisuje, powstaje pytanie – czy 
ktoś się obawia, że to jest nieprawda? To jest to prawda. Należy to zamieścić na stronie. To 
radny ma zakładać teraz stronę i podawać informacje, którą pisała inna osoba? To jest 
informacja, którą podpisał urzędnik a za to ponosi odpowiedzialność.  Radny ponawia swoją 
prośbę, że te odpowiedzi powinny być zamieszczone na stronie, łącznie z protokołem 
z poprzedniego posiedzenia komisji. Jeżeli radny nie mam racji, to poprosił o opinię radcy 
prawnego, jeżeli będzie opinia radcy prawnego, że niestety to jest łamanie prawa, to nie ma 
problemu. Radny stwierdził, że ma prawo żądać rzeczy, które dla większości mogą być naiwne, 
głupie, nikomu nieprzydatne, ale to są pytania bardzo istotne. Radny nie będę komentował 
odpowiedzi, bo nie wypada. Urzędnicy mają prawo, w oparciu o swoją wiedzę, doświadczenie, 
takiej odpowiedzi udzielić i to radny szanuje. Mieszkańcy bezpośrednio tym zainteresowani 
muszą wiedzieć, że to nie był wymysł radnego, tylko jeden z najwyższej rangą urzędnik 
podpisał takie pismo i ewentualnie jeżeli są wątpliwości, to do takiej osoby mogą się zgłosić.  
Podpisy trzeba szanować i to co się pisze, też trzeba szanować.  Nie można się tego wstydzić, 
że podpisało się. Jak radny chce to może to upubliczniać a potem ktoś powie, dlaczego 
upublicznił?  Radny chce minimum rzeczy, które wynikają z przepisów prawa.  
Wicestarosta stwierdził, że nie wstydzi się tego, co podpisał. Jeżeli jest wniosek, aby to się 
ukazało na stronie Starostwa Powiatowego i że w tej sprawie ma wypowiedzieć się radca 
prawny, to wicestarosta nie wie, jak radny był poprzednio wicestarostą to czy tak robił. Czy 
przedstawiał na stronie internetowej, wymagał od tego, żeby powiat włocławski coś 
przedstawiał? Te wszystkie dokumenty, które są zarówno na sesji, jak i na wszystkich 
komisjach są oczywiście materiałami jawnymi i każdy ma do nich dostęp i wicestarosta nie wie 
w czym jest problem?  

 
10. Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad w dniu 13 sierpnia 
2024 r. o godz. 9:01 zamknęła posiedzenie komisji. 
 

 
      Przewodniczący Komisji  
Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
 
    Danuta Ewa Warszawska  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ……….. 


